
Handicaprådet
Onsdag den 30. juni 2021 - kl. 17:00
Mødecenter A, Lokale 3 på Ballerup Rådhus

Deltagere

Maria Lundahl Assov (A)
Johan Müller (A)
Ella Frederiksen (Osteoporoseforeningen)
Randi Nugent (Skleroseforeningen)
Dorte Brodersen (Høreforeningen)
Annette Hahn-Thomsen
Merete Brudholm (Polioforeningen PTU)
Tom Schiermer Nielsen
Lolan Marianne Ottesen (A)
Kåre Harder Olesen (V)
Ali Abbasi (Ø)
Özcan Kizilkaya (A)
Tina Lose Jensen
Susanne Bettina Jørgensen (pleje &amp; omsorgschef)

Punkt 1 Godkendelse af dagsorden

Beslutningen træffes af

Handicaprådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Dagsordenen drøftes og efterfølgende godkendes.1.



Beslutning

Mødet blev ikke afholdt.

Punkt 2 Tilgængelighedspulje 2021 - 21

Sagsfremstilling

Sagen er til godkendelse

I 2021 skal der udmøntes tilgængelighedsprojekter fra Tilgængelighedspuljen på 850.000 kr.
Der er i 2020 overført 250.000 kr. til 2021. I 2021 er puljen på 600.000 kr. Puljen kan anvendes
til forbedring af den fysiske tilgængelighed i Ballerup Kommune i 2021.

Forslag til projekter har været drøftet i Tilgængelighedsfølgegruppen den 7. maj 2021, hvor
følgegruppen har tiltrådt indstillingen af projekterne. Administrationen anbefaler, at midlerne
bruges på følgende projekter:

I Center for Ejendomme er der en række renoveringer, hvor der med et tilskud kan forbedres
eksisterende adgangsforhold eller etableres handicapvenlige adgange.

Projekterne er:

Rampe til ny bygning for Arbejdsmarkedscenteret på Lindbjergvej 80
Rampe og stolelift ved Torvevej 27
Trappelift til koncertsalen ved UCC-bygningen
Renovering af den udvendige trappe ved Ballerup Bibliotek
Rampe på Hold-an Vej 158 B
Handicaprampe ved Torvevej 31
Platformselevator på Måløvhøj Skole afd. Måløv (fulde beløb til finansiering ansøges)

De samlede omkostninger vil være 360.000 kr.

I Center for By, Erhverv og Miljø er der fokus på fortov i Måløv og Egebjerg. Ballerup Kommune
har en pligt til at reparere fortov, hvor der er en kant over 3 cm. Mindre kanter, riste eller lunker
(steder hvor fliserne er sunket), kan dog være til stor gene, hvis man er gangbesværet og/eller
går med rollator. Dette kan betyde, at borgere i stedet bruger cykelstien eller en øget risiko for
faldskader. Reparationerne falder derfor ikke ind under det normale
driftsarbejde.Administrationen sætter derfor fokus på to strækninger: Måløv Hovedgade fra
Kratvej til Jørgen Andersens Vej i begge sider og på Egebjerg Bygade på den vestlige side fra
Egebjergvej til Plejecenter Egely. Den østlige side er i bedre stand. Strækningen i Egebjerg er
udvalgt på baggrund af tilgængelighedsvandringen i 2019, hvor der blev påpeget mange
ujævnheder og kanter. Måløv Hovedgade har Ballerup Kommune fået mange henvendelser på
fra ældre og gangbesværede. Administrationen har kortlagt de to strækninger og registreret
steder, der kan forbedres. Det vil ikke være muligt at reparere alle skader inden for budgettet,
men de værste steder kan udbedres. 



De samlede omkostninger vil være 490.000 kr.

I alt 850.000 kr.

Julie Egede Hansen, trafikplanlægger i Ballerup Kommune, deltager under dette punkt kl. 17 -
17.30

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Handicaprådet

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at 

Handicaprådet anbefaler de udpegede projekter til politisk godkendelse.1.

Beslutning

Mødet blev ikke afholdt.

Punkt 3 Afrapportering Social- og Sundhedsudvalgets
studietur 2020

Sagsfremstilling

Sagen er til efterretning

Social- og Sundhedsudvalget var i februar måned 2020 på en studietur, hvor følgende
kommuner blev besøgt: København, Odense, Aarhus, Aalborg og Frederikshavn.

Social- og Sundhedsudvalget ønskede, ved at tage på studietur, at hente inspiration og viden til



den fremtidige udvikling af kerneopgaven i Center for Voksne og Sundhed. Studieturens
overordnede temaer var velfærdsteknologi, nybyggeri, og tilbud til borgere med demens.

Social- og Sundhedsudvalget besøgte i alt tolv steder, hvor der var oplæg, diskussion og
afprøvning af konkrete tiltag. Der er nu udarbejdet en rapport, der beskriver studieturens
indhold. Rapporten er vedlagt som bilag. Seniorrådet har bedt om en orientering om studieturen
med fokus på tilbuddene til borgere med demens.

Niels Kisku, velfærdsteknologikoordinator i Ballerup Kommune deltager under dette punkt kl.
17.30 - 18.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Handicaprådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at

Orienteringen tages til efterretning.1.

Beslutning

Mødet blev ikke afholdt.

Punkt 4 Borgerinddragelse på handicapområdet

Tidligere behandling

Handicaprådet den 24. marts 2021 Punkt 4



Handicaprådet den 19. maj 2021 Punkt 4

Sagsfremstilling

Sagen er til efterretning

Borgerinddragelse er et kontinuerligt tilbagevendende punkt på Handicaprådets møder.

Handicaprådet ønsker at drøfte, hvordan man i Ballerup Kommune kan styrke sagsbehandlingen
og borgerinddragelsen. Derfor har de ønsket en drøftelse med Ballerup Kommunes
borgerrådgiver også i forbindelse med den årsberetning, som borgerrådgiveren netop har
skrevet.

Nina Palle, Ballerup Kommunes borgerrådgiver, deltager under dette punkt kl. 18.00 - 18.30.
Nina Palle vil med udgangspunkt i årsberetningen fortælle highlights fra det sidste år. 

Årsberetningen vil først  blive offentliggjort, når Kommunalbestyrelsen har behandlet og
godkendt den på deres møde den 21. juni 2021. Derefter vil årsberetningen blive eftersendt til
Handicaprådets medlemmer.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Handicaprådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Drøftelse af borgerinddragelse, på baggrund af  Borgerrådgiverens erfaringer, tages til1.
efterretning.

Beslutning



Mødet blev ikke afholdt.

Punkt 5 Meddelelser

Beslutning

Mødet blev ikke afholdt.

Punkt 6 Tilgængelighed

Beslutning

Mødet blev ikke afholdt.

Punkt 7 Handicaprådets årshjul 2021

Sagsfremstilling

Sagen er til godkendelse

På grund af corona situationen har de planlagte temaer i Handicaprådets årshjul ikke været
gennemført i 2021. Derfor sættes årshjulet nu på dagsordenen, så Handicaprådet kan prioritere,
hvilke temaer der skal sættes på dagsordenen til de resterende møder i 2021.

Det vedtagne årshjul for 2021 er vedlagt som bilag.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af



Handicaprådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Handicaprådet prioriterer, hvilke temaer der skal gennemføres på de resterende møder i1.
2021.

Beslutning

Mødet blev ikke afholdt.

Punkt 8 Kvalitetsstandard for forebyggende
hjemmebesøg

Sagsfremstilling

Sagen er til høring

Af retssikkerhedslovens bekendtgørelse nr. 716 af 7. juli 2019 fremgår det, at
Kommunalbestyrelsen én gang årligt skal godkende en opdateret udgave af Kvalitetsstandard
for forebyggende hjemmebesøg.

Kvalitetsstandard for forebyggende hjemmebesøg er blevet opdateret med nyt årstal gældende
for det kommende år 2022 samt med enkelte tilretninger i sprogbrug.

Handicaprådet skal afgive høringssvar til kvalitetsstandard for forebyggende hjemmebesøg.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

4 bilag heraf 1 anbefales



Beslutningen træffes af

Handicaprådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at

Der afgives høringssvar til kvalitetsstandard for forebyggende hjemmebesøg1.

Beslutning

Mødet blev ikke afholdt.

Punkt 9 Klippekort til ekstra ledsagelse for borgere i
botilbud

Indhold

Sagen er til efterretning

Sagsfremstilling

Som følge af corona-pandemien har der været øget oplevelse af ensomhed og isolation, og
derfor har Folketinget afsat midler på Finansloven 2021 til øget ledsagelse til borgere med
ophold på sociale botilbud, som er visiteret til en ledsageordning efter servicelovens § 97. 

Med bekendtgørelse nr. 267 af 25. februar 2021 fremgår det, at Kommunalbestyrelsen skal
tilbyde borgere med ophold i midlertidige eller længevarende botilbud, og som er i målgruppe
for ledsagelse efter servicelovens § 97, et klippekort, som giver borgerne ret til 12 timers ekstra
ledsagelse i 2021.

På Finansloven er afsat 16 mio. kr., hvoraf Ballerup Kommune forventes af modtage 150.000 kr.
via bloktilskuddet.

I Ballerup Kommune er i alt 74 borgere i målgruppen til at modtage klippekort med de 12 ekstra
timers ledsagelse. Dette svarer til en udgift på 190.000 kr.

Ved 2. budgetopfølgning 2021 vil Center for Voksne og Sundhed anmode om, at midlerne fra
bloktilskuddet til klippekortet overføres til ramme 50.54, hvorfra udgiften afholdes. Differencen
mellem den faktiske udgift og de tilførte midler fra bloktilskuddet afholdes af ramme 50.54.

Administrationen har udarbejdet et informationsbrev til de borgere, der er i målgruppen, og



orienteret dem om deres mulighed for at gøre brug af klippekortet med ekstra timers
ledsagelse.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ballerup Kommune forventer at modtage 150.000 kr. via bloktilskuddet til klippekortet. Den
faktiske udgift forventes at være 190.000 kr. Differencen på 40.000 kr. afholdes af ramme
50.54.

Bilag

1 bilag, heraf 0 anbefales

Beslutningen træffes af

Handicaprådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Orienteringen tages til efterretning1.

Beslutning

Mødet blev ikke afholdt.

Beslutningshistorik

Beslutning truffet af Social- og Sundhedsudvalget d. 04-05-2021
Indstilles til godkendelse

Punkt 10 Flytning af hjælpemiddeldepotet

Sagsfremstilling

Sagen er til efterretning



Hjælpemiddeldepotet skal flytte fra Energivej til Ågerupvej i Ballerup.

De nye bygninger, der skal rumme Hjælpemiddeldepotet, forventes klar til ibrugtagning den 1.
september 2021. Derfor planlægger administrationen indflytning i ugerne 36, 37 og 38 2021.
Hvis ibrugtagning rykker sig, fx en uge, vil flytteprocessen rykke sig tilsvarende.

Da der er tale om en logistisk tung flytteopgave, hvor det nuværende depot på 1.200 m2 skal
flyttes og etableres på 500 m2, er det vigtigt, at der afsættes den nødvendige tid og de
nødvendige ressourcer til at etablere det nye depot ordentligt fra start.

For at sikre dette med færrest mulige driftsforstyrrelser foreslår administrationen en
flytteproces, der strækker sig over tre uger i september 2021.

Flytningen er inddelt i følgende faser:

Uge 36 - Nedpakning af det nuværende depot
Uge 37 - Flytning
Uge 38 - Udpakning og etablering af det nye depot.
 

I den første uge tilkøbes ekstra hjælp til nedpakning for at kunne klare nedpakningen på én
uge. Herefter forestår flyttefirma selve flytningen, der er berammet til tre-fire dage. Udpakning
og etablering klares af hjælpemiddeldepotets egne medarbejdere.

Planen for flytning af depotet ser således ud:

Hjælpemiddeldepot Kvikservice Hjælpemiddelterapeuter

Uge
36

Nedsat drift (akutte kørsler -
udskrivelse fra hospital, absolut
nødvendige
reparationer/boligændringer)

Åbent som
normalt

Varetager almindelig drift
Sikrer akutte reparationer
ved ekstern leverandør

Uge
37 Lukket

Lukket –
adgangsforhold
hindrer det
grundet flytningen

Varetager almindelig drift
Sikrer akutte reparationer
ved ekstern leverandør

Uge
38

Nedsat drift (akutte kørsler -
udskrivelse fra hospital, absolut
nødvendige
reparationer/boligændringer)

Åbent som
normalt

Varetager almindelig drift
Sikrer akutte reparationer
ved ekstern leverandør

Flytteprocessen vil bevirke, at Hjælpemiddeldepotet i de tre flytteuger kører med nedsat drift,
hvor der alene tages hånd om akutte kørsler. De akutte kørsler omfatter blandt andet
udskrivelser fra hospital og korttidspladser samt absolut nødvendige reparationer.

Det betyder, at leveringstiden på ikke-akutte hjælpemidler bliver længere i de tre uger,
flytningen løber over. Terapeuterne vil stadig tage imod henvendelser og foretage udredninger,
men der vil være en længere leveringstid på de konkrete bestillinger af hjælpemidler.

Flytningen af depotet hindrer ikke hjemtagning af færdigmeldte borgere på hospitalerne og
korttidspladserne. Her varetager EvaTransport som vanligt kørslerne. Er udskrivelsen til eget
hjem betinget af større boligændringer, herunder adgangsforhold, så tilbydes borger ophold på



korttidsplads, da EvaTransport ikke kan stå for boligændringer. Dette vil kun være aktuelt uge
37 2021, hvor depotet er helt lukket.

Der bliver orienteret om flytningen og de ændringer, det medfører, via Ballerup
Bladet, kommunens hjemmeside samt kommunens Facebookgruppe. 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Handicaprådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at

Orientering om flytning af hjælpemiddeldepotet tages til efterretning.1.

Beslutning

Mødet blev ikke afholdt.

Punkt 11 Midler til kultur- og oplevelsesaktiviteter for
ældre og udsatte borgere under corona

Sagsfremstilling

Sagen er til efterretning

Med Finansloven for 2021 udmøntes 171,7 mio. kr. til kommunerne med det formål
at "understøtte virksomheder og aktører inden for oplevelsesindustrien, der har oplevet
nedgang i deres omsætning under COVID-19, og samtidig bidrage til, at ældre og udsatte



borgere, herunder personer med handicap, der særligt oplever ensomhed som følge af isolation
under COVID-19, kan gøre brug af kultur- og oplevelsesaktiviteter".

Ballerup Kommune står til at modtage ca. 1,6 mio. kr til at sikre kultur- og oplevelsesaktiviteter
for ældre og udsatte borgere på plejecentre og botilbud. Midlerne skal understøtte den lokale
oplevelsesindustri og kan anvendes i 2021.

Midlerne udbetales i oktober 2021, men indsatserne kan igangsættes parallelt med
udbetalingerne af de indefrosne feriemidler. Det forventes, at midlerne fordeles til
plejecentrene og botilbuddene efter antallet af beboere.

Administrationen er i samarbejde med de lokale ledere i gang med at afdække de lokale behov
og muligheder for lokalt samarbejde.

Baltoppen LIVE har allerede meldt ind, at de har forskellige muligheder, der indebærer både
arrangementer på de enkelte steder eller ud af huset. Det er planen, at der bliver udarbejdet en
slags katalog, som de enkelte plejecentre og botilbud kan vælge fra. Derudover vil de lokale
ledere inddrage beboere, pårørende og medarbejdere i, hvilke aktiviteter, de kunne tænke
sig. Eksempler på aktiviteter kan være lokale teaterforestillinger, koncerter, restaurant- eller
biografture, hvor beboerne tager ud af huset. Det kan også være arrangementer med det lokale
kulturliv på de enkelte plejecentre eller botilbud. Man kan invitere musikere eller skuespillere til
at komme og underholde alt efter de lokale ønsker og behov.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag heraf 0 anbefales

Beslutningen træffes af

Handicaprådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at

Orientering om midler til kultur- og oplevelsesaktiviteter tages til efterretning.1.



Beslutning

Mødet blev ikke afholdt.

Punkt 12 Eventuelt

Beslutning

Mødet blev ikke afholdt.

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/handicapraadet-30-06-2021


